
 
 
 
 
 
 

 
Fusie EA en EZA steeds dichterbij 
 

Sinds het voorjaar van 2012 zijn de missionaire netwerkorganisatie EA en werkgemeenschap 

voor zending EZA serieus in gesprek over een fusie. In april 2013 betrokken de organisaties een 

gezamenlijk kantoorpand met nog gescheiden kantoorruimten. Als alles naar wens verloopt, is de 

voorgenomen fusie in juli rond. De rest van het jaar zal dan gebruikt worden om alle juridische 

en financiële zaken te regelen en te starten met het integratieproces. 

 

Getuige zijn 

Samen verder gaan is heel logisch, vinden beide directeuren. Ds. Jan Wessels (EA): “Zending en 

evangelisatie kun je niet uit elkaar trekken. Het gaat steeds weer om getuige zijn. Niet alleen naar 

binnen, of in de directe omgeving, maar ook wereldwijd.” Adri Veldwijk (EZA): “In de jaren zestig, 

zeventig ontstonden de zendingsorganisaties uit nood, omdat de kerk dingen liet liggen. Het was 

ook de tijd van de verzuiling, iedereen had zijn eigen clubje.” “Maar de tijd is veranderd”, vult 

Wessels aan. “We hebben nu een andere visie op zending. Het is niet meer van hier naar daar, 

maar van overal naar overal. Ook willen zendingsorganisaties niet meer onafhankelijk van de 

kerk opereren. Zij zeggen: wij zijn ondersteunend aan de kerk. Hierdoor zijn EA en EZA dichter bij 

elkaar gekomen.” 

 

Wennen 

Een gezamenlijke organisatie kan de kerk beter van dienst zijn, menen de mannen. Veldwijk: 

“Door de fusie breng je zending en gemeenteopbouw dichter bij elkaar. Daardoor kun je je 

aandacht beter richten. De kerk in Nederland is op zoek naar een nieuw soort missionaire 

identiteit. Vanuit de zendingsbeweging willen we het elan en de toerusting naar de kerk brengen 

en haar zo helpen een missionaire levensstijl te ontwikkelen.” 

Ook een doorsnee gemeente, in bijvoorbeeld Nieuwegein, kan daar baat bij hebben. Wessels: 

“Nieuwegein is multicultureel. Zendingsorganisaties kunnen zo’n gemeente bijvoorbeeld helpen 

om multicultureel te denken. De organisaties zijn dan facilitair aan de gemeente.” Veldwijk: “Een 

ander voorbeeld hiervan is de Vrije Evangelisatie in Zwolle (evangelische gemeente, red.). Deze 

kerk heeft zendingsklassen waarvoor ze zendingsorganisaties uitnodigt. De gemeente zegt: Dit is 

het onderwerp, hier mag je over komen vertellen. Dat is wennen voor de organisaties, die vaak 

zelf hun thema’s bepaalden. Het is een proces van bewustwording en beide kanten moeten een 

stap zetten, maar de tijd is er rijp voor.” 

 

We weten niet meer hoe 

De hoofdmoot van het werk van de nieuwe organisatie zal bestaan uit het bevorderen van 

discipelschap. “Het is ons verlangen dat de kerk in Nederland weer getuige wordt van Jezus 

Christus zoals Hij dat bedoeld heeft, ook wereldwijd”, zegt Veldwijk. Wessels: “We hopen dat we 

echt iets kunnen betekenen voor het missionaire gehalte van de kerken. Dat daar iets in 

beweging komt. Kerken zeggen nu: we weten dat we missionair moeten zijn, maar we weten niet 

meer hoe.” 


